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PRoroKó¿ Nn t8 / 03

Z POSIEDZENIA

KoMrsJI nuoZnru I MTENIA KoMUNALNEGo

ODBYTEGO DNIA 05 - 12 - 2003 roku.

Komisja w skladzie wg listy obecnoSci stanowi4cej zalqczn\k do niniejszego protokolu

rozpocz$aobrady o godzinie 1 100 wg nastQpujqcego porz4dku:

1. Rozpoczpcie obrad.

2. Odcz¡anie protokolu z ostatniego posiedzenia komisji.

3. Analiza materialów na sesjg.

4. Sprawy róíne.

5. Zakohczenie obrad.

Ad. 1. Przewodniczqcy p. Adam Wójcik przywital radnych i przybylych na obrady komisji

goéci. Burmistrza Miasta Jpdrzejowa inz. Leszka Kapcig oraz kierownika ZPOZ-tu Marka

Boguslawskiego, a nastgpnie poprosil o rozpoczQcie obrad.

Ad. 2. Przewodniczqcy komisji p. Adam Wójcik odcrytal protokol z ostatniego posiedzenia

komisji, które odbylo sig 21 - 11 - 2003 roku. Komisja zaopiniowala protokol pozytyvvnie.

Ad. 3. Analiza materialów na XV sesjq Rady Miejskiej w Jgdrzejowie. W punktach 1 -12 nie

zgloszono Zadnych uwag i wniosków. W punkcie 13 - Uchwala w sprawie zwolnieñ z

podatku od nieruchomoSci - o wyjaSnienia poproszono Skarbnika Gminy p. Bozeng

Ciepluch, która powiedziala, 2e ,,Szkoly, przedszkola oraz jednostki administracji

samorz4dowej s4 zwolnione z podatku od nieruchomoSci w budynkach, w których znajduj4

sig siedziby. Wynika to z ustawy. Ponadto Rada Miejska mo2e zwolnió z podatku inne

podmioty, ale musi to zrobió w sposób ogólny, absolutnie nie mog4 to byó zwolnienia

przedmiotowe tzn. moze pisaó, 2e z podatku s4 zwolnione budynki Strazy Pozarnej, ale nie

mo2e, 2e zwolniona jest Straz Pozarna. Projekt tej uchwaly jest efektem rozmów Burmistrza

Miasta Jgdrzejowa in2. Leszka Kapci m.in. z radc4 prawnym Gminy, sekretarzem Gminy."

Ponadto Skarbnik p. Bozena Ciepluch wyjaSnila jak ksaaltuje sig wzrost podatków od

érodków transportowych i innych np. rolnego, od psów. W kwestii punktu 13 glos zabral



równiez Burmistrz Leszek Kapcia, który powiedziat ,,Zadna nasza jednostka nie iest

powolana do tego, aby przynosió dochody. Ani Dom Kultury, ani Plywalnia, ani ZBM,

MOPS czy jednostki oSwiatowe nie przyniosq dochodu, wrecz przeciwnie wymagajq (do

sprawnego funkcjonowania) naszej dotacji. JesteSmy od siebie zale2nl Urzqd Miasta nie

zaplaci ZBM-owi, ten nie zaplaci ZWrK, a ten skolei komuS innemu. Kolo sig zamyka, a

naleznoSci rosn4. Dlatego zwrócilem sip do rady Miejskiej o przyjgcie takiej uchwaly, aby ten

kr4g zamknqé. Zwolnió z podatku od nieruchomoéci jednostki podlegle i nie liczyó na

pieni4dze, które i tak nie wplyn4 do kasy gminy. Poniewaz nie mozemy zwolnió z podatku

konkretnych podmiotów, stqd ogólnikowy zapis w uchwale."

Pltanie zada) radny Bialy ,.czy z tego podatku bedq zwolnione takle zaklady slu2by

zdrowia?"

Burmistrz Leszek Kapcia odpowiedzial ,,Nie. Jak juz powiedzialem wczeéniej nie mozemy

zwalniaó z podatku przedmiotowo, a nie w-szystkie zaklady sluzby zdrowia nalez4 do

Gminy."

Pytanie ponownie zadal radny biaty mówi4c ,,bior4c pod uwagp aktualnq sytuacjp szpitala

mo2e warto byloby sig zastanowió nad zwolnieniem ich z podatku?"

Burmistrz Leszek Kapcia ,,rzeczywiscie, dla uratowania szpitala warto byloby o zrobió.

Tylko proszQ pamietaó, 2e akurat w tym rvypadku mówimy o podatku w wysokoÉci 3.4904, a

nie jak w przypadku jednostek podlegtych Urzgdowi - 2o/o"

Przewodnicz4cy p A Wójcik postawil wniosek o wprowadzenie w uchwale zmin, który

poddano glosowaniu i przyjpto jednogloénie.

Wniosek brzmi.

o,Komisja Bud2etu i mienia komunalnego wnioskuje, aby w uchwale w sprawie zrvolnieú

z podatku od nieruchomo5ci wprowadzió zapis o zwolnieniu z podatku - zakladów

opieki zdrowotnej, których organem zaloiycielskim s4 samorz4dy."

Poza tym do materialów na sesjg Radni nie zglosili zadnych uwag i wniosków-

Ad.4. W sprawach róznych Burmistrz Leszek Kapcia poprosil kierownika ZPOZ p. Marka

Boguslawskiego o przedstawienie aktualnej sytuacji zakladu oraz zap\\al ,,Jak bgdzie

wyglqdala opieka zdrowotna w styczniu 2004 roku i kto ja zapewni skoro ZPOZ nie

przystqpil do konkursu ogloszonego przez NFZ?"

p. Boguslawski odpowiedzial,jak Pafrstwu wiadomo nie tylko jgdrzejowski ZPOZ nie zlo2yl

ofert na éwiadczenie uslug medycznych dla NFZ. Takich zakladów w Polsce sq tysi4ce.

Powiaty gliwicki, gdaáski, zielonogórski wystosowaly juz apele o ponowne ogloszenie

konkursu, ale na realnych zasadach. Ponadto Porozumienie Zielonogórskie zaskarzylo do



NSA w Warszawie konkurs, czekamy na postanowienie. Przygotowalem dla Paústwa

symulacjg kos¿ów, w której zalo2ylem, ze bpdziemy éwiadczyó uslugi medyczne po

maksymalnej stawce jak4 proponuje NFZ. Aby jq otrzymaó nale2y spelniaó óciéle okreélone

wymagania i standardy opisane w regulaminie konkursu. Zaznaczam jednak. ze jest to

nierealne, poniewaz 2adenZakladPOZ nie spelnia tych warunków. Stawka ta wynosi 85,05.-

zl. Zatem bior4c pod uwagg tQ stawkg to na koszty osobowe (wynagrodzenia) brakuje nam l0

tysiqcy miesigcznie, co jest równoznaczne z likwidacj4 3 etatów. Na Swiadczenie ustug

medycznych brakuje 70 tysigcy miesigcznie. Ogólnie ZPOZ wychodzi dobrze, ale sq takie

jednostki, które osi4gaj4 defic¡ i do nich nale2y m.in. rehabilitacja. Paistwo jako Rada

miejska musicie sig zastanowró, czy miasto staó na doplacanie do ZPOZ, a tak sig stanie,

jezeli podpiszemy kontralrt na warunkach NFZ."

Burmistrz L. Kapcia ,,musimy jednak zakladaó czarny scenariusz tzn taki, 2e nie

podpiszemy kontraktu z NFZ. Pytam co dalej z opiekq medyczna, skoro to Pan nie zloLyl na

niq oferty?"

p. Boguslawski odpowiedzial ,,2 moich wiadomoSci wynika, ze opiekg t4 maj4 ptzqqó

szpitale powiatowe. Ponadto NFZ przewiduje podkontrakty. Ma to wygl4daó mniej wipcej

tak, 2e ktoS przykladowo z Lublina bgdzie Swiadczyl uslugi na naszym terenie i zatrudni

lekarzy z naszego terenu na tzv,¡. podkontrakt. Tylko skqd on welmie aktywn4 listq

pacjentów, tego nie wiem. W tym miejscu muszQ zaznaczyó,2e aktywna lista pacjentów jest

jednym z warunków podpisania umowy zNFZ."

Burmistrz L. Kapcia powiedzial ,,11 grudnia b.r. mamy szkolenie w RIO. Na godzinp przed

rozpoczgciem tego szkolenia zaprosiliSmy przedstawicieli NFZ, kierowników ZPOZ. Na tym

spotkaniu bgdziemy jeszcze próbowali rozmawiaó w sprawie kontraktów i negocjowaó

warunki przyst4pienia do nich. Mamy coraz mniej czasu, do koúca grudnia bowiem musimy

rozstrzygn4ó ten ,,spór". Musimy pamigtaó o pacjencie, w przeciwnym razie ktoé prywatny

welmie przychodni g w dzieraawQ, wyremontowane i przygotowan4 do Swiadczenia pelnego

zakresu uslug: gabinety internistyczne, stomatologiczne, ginekologiczny, zabiegowe. Do tego

rehabilitacja (edyna w powiecie), nowy gabinet rentgena. Jedyne o co mam 2a1 do

kierownika Boguslawskiego to o to, 2e nie zloLyl ofert w ogóle. Mogl to zrobió i dopiero

wtedy negocjowaó warunki kontraktu."

Boguslawski odpowiedzial ,,Nie moglem zlo2yó oferty, poniewaz fakie rozporz4dzenie

podjgla Rada Spole czna ZPOZ."

Burmistrz L. Kapcia ,,Po ostatnim posiedzeniu rady Spolecznej ZPOZ, na której

rzeczywiScie sformulowano takie zalecenie warunki kontraktów byly ci4gle negocjowane i



ulegaly zmianom. Zapoznawszy sig z nimi przypomnialem Panu o obowiqzku zloozenia

ofbrty. Pan tego jednak nie uczynil. Ja muszg wiedzieó w jakiej sytuacji jest zaklad i czy jest

w stanie dalej éwiadczyó ustugi."

p. Boguslawski odpowiedzial ,,Je2eli ZPOZ nadal bgdzie istniai, to na Gminp spadnie

obowi4zek finansowania opieki zdrowotnej . Ju2 dzii nasza sytuacja nie wygl4da ciekawie. Na

jednego pacjenta przypada 94.-z\ rocznie, co oznacza. 2e leczymy go za okolo 5zl

miesigcznie. przy czym samo badanie moczu kosztuje 4zl. A gdzie inne uslugi? Co ja mam

robió, powiedzieó pacjentowi, 2eby przyszedl w przyszlym miesi4cu, bo w tym wykorzystai

juz limit swojego leczenia? Aw przyszlym roku ta stawka ma byó ieszczenizsza. Nie mogp

sig zgodzió na fikcjg, bo tak trzeba nazwaó to co proponuje NFZ. Za 5 zl miesigcznie ja mam

leczyó, diagnozowaó i prowadzió profilaktykp. Przeciez to jest nierealnel"

Burmistrz L. Kapcia ,,Ja sig tylko bojg, ze w mySl ále pojgtego solidaryzmu z resztQ kraju,

nasi pacjenci zostanq bez opieki medycznej."

Do dyskusji wlqczyl sig radny Biaty, który powiedzial,,Najsmutniejsze w tym wszystkim

jest to, 2e dzialania te uderzajq wyl4cznie w pacjentów. To jest tragizm. Pacjenci s4

najwazniejsi i nalezy pamigtaó."

Przewodni czqcy p. Wójcik powiedzial ,,Na dziei dzisiejszy nie wiemy nic, ani czy ZPOZ

bgdzie Swiadczyl uslugi medyczne, ani czy obowi4zek ten spadnie na gming. Myélp, 2e trzeba

sip nad tym jeszcze zastanowió na sesji, tymbardziej, ze punkt l8 w porz4dku obrad zaklada

debatg na temat przygotowania Gminy Jgdrzejów do opieki medycznej nad ludnosci4 w roku

2004." Ponadto odcrytal pisma:

l. ZWK w J w sprawie zalegloéci podatkowych (wykaz dluzników na Ízecz zakladu)

2. Apel MWS w sprawie utworzenia Uniwersytetu Swigtokrzyskiego w Kielcach.

Ad. 5. Zakohczono posiedzenie komisji o godzinie 1300.

Protokolant

Magdalena Suszalska - Swieca

Przewodnicz4cy komisj i

Adam Wójcik


